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Orientering og efterretning

a. Love og bekendtgørelser
Bekendtgørelser1, cirkulærer2 og love3

b. Dagsordener/referater
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c. Tidsskrifter, rapporter, information m.v.
Skolebestyrelsen Nr. 4 1999-09-07

R a p p o r t ”En konkurrence om RUM FORM FUNKTION i folkeskolen”

Rapport :”Kulturpengene 1999” udgivet af Kulturministeriet 1999

Pjece :”Værktøjskasse til FN's standardregler” udgivet af Det Centrale Handicapråd

Tidsskrift RUM- Rummelighed i uddannelsessystemet” udgivet af 
Undervisningsministeriet

Danmarks biblioteker nr. 7 af Danmarks Biblioteksforening

d. Orientering fra sundhedsområdet
Sundhedsvæsenet i Frederiksborg Amt fremsender:

Nyt om Sundhedsvæsenet 99 nr 36+37+40+41 

Status for ventepatienter uge 30-33.

Opgørelse vedr. ventedage for Frederikssund Sygehus og Hillerød Sygehus juli 1999

Rapport om Kommunernes praksis ved forebyggende hjemmebesøg for ældre

e. Brevnyt
Brev af 23.08.99 fra Slangemp-Lynge Rideklub.

f. Ældrerådet
Referat af møde den 09.08.99

g. Biblioteket
Intet

h. Indbydelser til møder, kurser o.s.v.
Kommunernes Skolebiblioteksforening indbyder til konference den 4.-5. november 1999 på 
Sorø Storkro. Tilmeldingsfrist 05.10.99

Ældresagen indbyder til konference den 30.09.99 Nye tider - Nye Ældre. Tilmeldingsfrist
09.09.99

FN's Ældrerådssekretariat inviterer til "Høring om værdighed -  en værdig alderdom?” den
01.10.99 på Christiansborg. Tilmeldingsfrist 21.09.99.
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i. Diverse
Slangerup Kommune har faet henvendelse fra Stenløse Kommune om eventuel oprettelse af 
fællesradionævn.

I lighed med besvarelse sidste år, er der ved udvalgsformand givet afslag med begrundelse i, 
at Slangerup Kommune ikke har et lokalradionævn.

Idrætspolitisk ideprogram fremsender folder ”Støtte der gør en forskel”.

Sundhedsvæsenet Frederiksborg Amt fremsender med brev af 03.08.99 evalueringsrapport for 
1. kvartal 1999 vedr. tandlægevagtordningen i Frederiksborg Amt.

Forebyggende foranstaltning på fast budget.
Socialudvalget i Frederiksborg Amt orienterer i brev af 23. august Slangerup Kommune om, 
at de har besluttet at indgå aftale om lokaliseringsprojekterne Børnevejledere og 
Ungevejledere.
Socialudvalget har tiltrådt begge aftaler med virkning fra 1. september 1999, med årlig 
amtslig medfinansiering på henholdsvis 253.000 kroner og 375.000 kroner.

j. Orientering om beskæftigelsesindsatsen v/Jens Jørgensen

1. Statistik fra aktiveringsområdet De statistiske oplysninger vedrørende aktiverede 
kontanthjælpsmodtagere omfatter primært de to første kvartaler i 1999. Der henvises 
til dokumentet (bilag 1)..Statistik fra beskæftigelsesområdet 1999

2. Forslag til ændring af aktivitetsplan for Job- og Uddannelsescentret STATIONEN 
Der henvises til dokumentet (bilag 2) Forslag til nu aktivitetsplan for Stationen.

3. Orientering om oprettelse af formidlingscenter VEST.
4. Orientering om initiativer fra ERHVERVSKNUDEPUNKTET

93. Økonomirapportering
00.01002 F4341 
pech

Regnskabsrapport udskrevet pr. 13, august 1999 fremsendes.

Borger og Virksomhedsudvalget den 14. september 1999
Taget til efterretning.
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94. Virksomhedsplaner for Sundhedscentret.
00.01P15 F 4344 
pech

Sagsfremstilling
Virksomhedsplanerne for pleje/omsorg, dag-og træningscenter og køkkencenter er udarbejdet, 
og der ønskes en drøftelse/dialog om indholdet.

De tre virksomhedsledere deltager i drøftelsen.

Virksomhedsplanerne medsendes.

Forslag til beslutning:
at udvalget drøfter virksomhedsplanerne

Borger og Virksomhedsudvalget den 14. september 1999
Taget til efterretning. Ud fra en vurdering af de fremlagte virksomhedsplaner fastholdes den 
nuværende virksomhedsstruktur på Sundhedscentret.

95. Henvendelse om tilladelse til udlevering af data om 
børnepasningsforhold
23.05.93G12 F4422 
lo ha

Indledning
Slangerup Kommune har modtaget en henvendelse fra Statens Serum Institut om at give 
tilladelse til at udlevere data om børnepasningsforhold.

Sagsfremstilling
Afdelingen for Epidemiologisk Forskning under Statens Serum Institut ønsker at iværksætte 
et projekt, hvor pasningsforholdenes betydning for børns helbred undersøges. Projektet 
indebærer en landsdækkende indsamling af person identificerbare oplysninger om børns 
pasningsforhold (f.eks. type af pasning, ind- og udmeldelse, søskende, sygdom og særlige 
behov).

Projektet er indberettet til Registertilsynet. Eventuelle data vil blive behandlet under 
overholdelse af de krav, der stilles fra Registertilsynet.

Forslag til beslutning
Slangerup Kommune giver tilladelse til, at de ønskede data udleveres via A/S Kommunedata.
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Borger og Virksomhedsudvalget den 14. september 1999
Godkendt. Der udsendes information til de berørte forældre.

96. Ændring i Styrelsesvedtægten for Dagplejen
16.06.06P24
loha

Indledning
I forbindelse med indførelsen af Projekt Læring og distriktsopdelingen har dagplejens 
bestyrelse fremsendt et forslag om at ændre i dagplejens styrelsesvedtægt. Bestyrelsen 
foreslår, at såvel forældre som personale vælges, så de repræsenterer de 3 distrikter. Dette 
indebærer, at antallet at medarbejderrepræsentanter øges fra 2 til 4, samt at valg til bestyrelsen 
vil foregå i de 3 distrikter.

Endvidere er styrelsesvedtægten ikke opdateret efter ændringen fra Bistandsloven til Lov om 
Social Service.

De væsentligste ændringer er beskrevet her. Derudover vil en række konsekvensrettelser blive 
indarbejdet i styrelsesvedtægten, hvis udvalget anbefaler ændringen.

Bestyrelsens forslag er indlagt i sagen.

Sagsfremstilling
Af den nuværende styrelsesvedtægt fremgår det i kap.2, § 3, at ”der nedsættes en bestyrelse 
bestående af 5 forældrerepræsentanter og 2 medarbejderrepræsentanter”.
Dagplejens bestyrelse er fremkommet med forslag om at kap. 2, § 3, ændres til ”der 
nedsættes en bestyrelse bestående a f 5 forældrerepræsentanter og 4 
medarbejderrepræsentanter”,

Ændringen består således i, at antallet af medarbejderrepræsentanter øges fra 2 til 4.

Baggrunden for at udvide antallet af medarbejderrepræsentanter er, at bestyrelsen foreslår, at 
de 4 medarbejderrepræsentanter sammensættes af: 1 dagplejer fra hvert af de 3 distrikter 
og en dagplejepædagog.

Bestyrelsens forslag nødvendiggør en ændring af styrelsesvedtægtens kap.2, § 3 ”Der vælges 
en medarbejderrepræsentant fra henholdsvis gruppen af dagplejere og gruppen af 
tilsynsførende pædagoger” foreslås ændret til ”I)e 4 medarbejderrepræsentanter vælges 
udfra følgende fordeling: der vælges 1 dagplejer fra hvert a f de 3 distrikter og 1 
tilsynsforende pædagog”

Bestyrelsen ønsker, at de 5 forældre der vælges til bestyrelsen, fremover skal vælges, så de 
repræsenterer de 3 distrikter. Bestyrelsen foreslår, at der vælges 2 forældre fra henholdsvis
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distrikt Byvang og distrikt Lindegård og 1 forælder fra distrikt Uvelse,
Ændringsforslaget tilføjes i kap. 2, § 3.

H  Et eksemplar af styrelsesvedtægten, hvor de nævnte ændringer er indarbejdet, er indlagt som 
bilag.

Forslag til beslutning
Udvalget bedes tage stilling til forslaget fra dagplejens bestyrelse.

Borger og Virksomhedsudvalget den 14, september 1999
Ændret styrelsesvedtægt anbefales.

97, Ny arbejdstidsaftale for lærerne.
81.10P27 F4420 
pech

Sagsfremstilling
Ved overgang til den nye arbejdstidsaftale for lærerne er der givet mulighed for, at byrådet:

• gør status på nuværende serviceniveau
• vurderer perspektiver for folkeskolens udvikling
• prioriterer anvendelse af den nye arbejdstid

På Byrådets budgetseminar havde man en indledende drøftelse af disse muligheder - herunder
drøftelse af oplæg til følgende målsætninger for den fremtidige resursestyring på området:

• at den overordnede styring på lærerområdet ændres fra normerings- til mål- og lønstyring.

• at øget samvær mellem elever og lærere opprioriteres gennem det udvidede 
undervisningsbegreb. Nuværende timefordelingsplan for normalundervisning fortsætter 
med målsætning om på sigt at øge timetallet for 4., 5. og 6. klassetrin til 30 timer ugentlig.

• at specialundervisning i højere grad forbeholdes de svageste elever, og at der fastsættes en 
reduceret resurse tildeling til området i relation til det stigende elevtal - også set i relation 
til den længere skoledag.

• at lærerne far stort råderum til planlægning og udførelse af arbejdet for den tildelte 
arbejdstid, og der skal prioriteres med helhedsaftaler for lærerarbejdet.
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Det foreslås, at skolebestyrelserne drøfter oplægget til målsætninger med mulighed for dialog 
med udvalget på det Koordinerende Fællesrådsmøde den 30. september.

Forslag til beslutning:
at udvalget godkender forslaget

Borger og Virksomhedsudvalget den 14. september 1999
Skolebestyrelserne anmodes om en udtalelse inden endelig stillingtagen.

98. Vedtægtsændring for ungdomsskolebestyrelsen.
18 09 02P24 F 4384 
pech

Sagsfremstilling
På junimødet behandlede udvalget et forslag om ændring af styrelsesvedtægten for 
ungdomsskolen som en følge af juniorklubbens organisering i tilknytning til ungdomsskolen.

Der foreslås, at bestyrelsen udvides med følgende medlemmer:

• 1 bestyrelsesmedlem valgt fra skolebestyrelsen på Byvangskolen

• 1 bestyrelsesmedlem valgt fra skolebestyrelsen på Lindegårdskolen

• 1 medlem valgt af eleverne i juniorklubben

Alle medlemmer af bestyrelsen foreslås at fa stemmeret.

Derudover er vedtægten tilrettet redaktionelt.

Forslaget har været til udtalelse i skolebestyrelserne og ungdomsskolebestyrelsen med 
følgende tilbagemeldinger:

Kingoskolen: Anbefaler forslaget.

Lindegårdskolen: Anbefaler forslaget.

Byvangskolen: Anbefaler forslaget med tilføjelse om, at der også vælges en repræsentant 
blandt de forældre, der har børn gående i juniorklubben. Endvidere foreslås, at der vælges en 
repræsentant fra Idrætsunion/Idrætsbestyrelse med det formål at skabe en større kontakt til de 
lokale idrætsklubber. For ikke at gøre ungdomsskolebestyrelsen for stor, kunne der evt. 
reduceres med et medlem valgt af byrådet.
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Uvelse Skole: Har ikke behandlet forslaget.

Ungdomsskolebestyrelsen: Foreslår følgende til kapitel 2 § 1; "Ungdomsskolebestyrelsen 
udvides med 2 repræsentanter fra skolebestyrelsen på henholdsvis Byvang- og 
Lindegårdskolen, 1 medarbejderrepræsentant fra juniorklubben og et medlem fra 
juniorklubben. De to sidstnævnte har dog ikke stemmeret for så vidt angår sager vedrørende 
ungdomsskole og ungdomsklub". Endvidere til § 11 foreslås tilføjet: "Bestyrelsesmødet 
opdeles i to afsnit: Først behandles sager vedr. juniorklub og efterfølgende sager vedr. 
ungdomsskolen.

Udtalelserne er indlagt i sagen.

Forslag til beslutning:
at udvalget tager stilling til forslaget

Borger og Virksomhedsudvalget den 14. september 1999
Det oprindelige forslag anbefales.

99. Økologiprojekt i Frederiksborg Amt
85.05P20 F4423 
loha

Indledning
I Frederiksborg Amt har 14 kommuner stået bag et forprojekt om fremme af økologiske 
fødevarer i offentlige køkkener. Den samlede rapport om forprojektet blev udsendt i juni 
1999. Af rapporten fremgår en række anbefalinger til kommunerne bl.a.:

- at beslutte politisk, at der skal indføres økologisk kost i institutionerne

- at formulere lokale og/eller centrale kostpolitikker, hvor økologisk bespisning er 
indarbejdet

- at indarbejde økologiske indkøb i indkøbspolitikken og sikre kvantumrabatter og stabile 
leverancer.

- at sikre den nødvendige efteruddannelse for institutions- og køkkenpersonalet.

Køkkenet på Sundhedscentret deltog i forprojektet, og finansierede selv udgiften på kr. 4.000. 

Sagsfremstilling
Amtet har udsendt materiale om det 2- årige hovedprojekt om økologisk mad i offentlige 
køkkener.
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Målet med projektet er at sikre 100% dækning af økologiske fødevarer ved bespisning i 
offentlige køkkener.

Delmålet er, at 50% af samtlige køkkener har påbegyndt omlægningen i år 2004 og, at alle 
kommuner har vedtaget økologisk bespisning og indarbejdet forprojektets anbefalinger.

I den to årige projektperiode skal følgende initiativer iværksættes:

- løbende udvikling af et overblik og en status for området

- støtte til konkrete omlægninger

- arbejde for udbredelse af kommunale målsætninger og indsatser

- udvikling af sammenhæng mellem udbud og efterspørgsel

- ekstern formidling af projektets indhold, målsætning og status.

Amtet beder om tilbagemelding inden 15. september om Slangerup Kommunes interessere i 
at deltage i projektet.

Økonomi
Amtet foreslår en finansieringsmodel, hvor kommunen yder 10.000,- kr. pr. år i 2 år.

Hvis færre kommuner end forventet tilmelder sig, kan udgiften pr. kommune blive højere. Der 
er dog mulighed for at anføre det maksimale bidrag kommunen vil give.

Det kommunale tilskud dækker de grundlæggende administrative omkostninger ved projektet. 
Alle ydelserne til institutionerne vil foregå på betalingsbasis.

Amtet vil fremsende en ansøgning til Strukturdirektoratet om tilskud til projektet.

Vurdering
For at sætte det amtslige økologiprojekt i relation til hverdagen i Slangerup Kommune, er 
følgende korte redegørelse udarbejdet:
Nuværende praksis er, at det er bestyrelserne i de enkelte børnehaver, der beslutter, i hvor høj 
grad forplejningen i børnehaven er økologisk. Der er i dag store forskelle børnehaverne 
imellem -  nogle tilbyder stort set 100% økologisk forplejning, mens andre ikke har nogle 
økologiske produkter overhovedet. Det skal her bemærkes, at forplejningen i børnehaverne 
består af drikkevarer i løbet af dagen, tilbud om morgenmad, lidt eftermiddagsmad/frugt.
Selve frokosten har børnene med hjemmefra.

Børn i dagplejen far al deres kost i løbet af dagen i dagplejen. Der er ingen kostpolitik i 
dagplejen, og det er meget forskelligt, hvad børnene far i de enkelte dagplejehjem.
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Vuggestuebørnene far al deres kost i løbet af dagen i institutionen. Maden leveres fra 
sundhedscentret, som lægger vægt på, at maden til børnene er økologisk.

Maden fra Sundhedscentrets til de ældre er kun i mindre grad økologisk.

Det kan endvidere oplyses, at forvaltningen i samarbejde med sundhedsplejerskerne og den 
grønne guide, efter en forespørgsel i forældrebestyrelserne, vil tage initiativ til, at der udvikles 
en kostpolitik på børneområdet. Det er planlagt at begynde med at udarbejde en kostpolitik 
for dagplejen.

Forslag til beslutning
Udvalget bedes beslutte:

1. om Slangerup Kommune skal deltage i økoiogiprojektet

2. størrelsen af det økonomiske bidrag, hvis Slangerup Kommune deltager i projektet

Borger og Virksomhedsudvalget den 14. september 1999
Udvalget vedtog ikke at deltage i økoiogiprojektet. Nuværende ordning, hvor den enkelte 
virksomhed tager stilling til økologi, fastholdes.

100. "Den Gamle Smedjes" eventuelle overgang til en selvejende 
virksomhed.
82.00G01 F 4054 
pech

Indledning
Historisk Forening meddeler, at de er interesseret i at fortsætte arbejdet med forslaget om 
"Den gamle Smedjes" overgang til en selvejende virksomhed.

Sagsfremstilling
På baggrund af et møde, hvor repræsentanter for Historisk Forening, borgmester, 
udvalgsformand og forvaltning deltog, har Historisk Forening fremsendt et forslag til vedtægt 
og driftsoverenskomst for den selvejende virksomhed "Den Gamle Smedje".

Af forslag til vedtægt fremgår det:

• at fonden ledes af en bestyrelse, som er identisk med Historisk Forenings bestyrelse

• at Slangerup Kommune har indskudt fondens grundkapital ved ejendommen matr. nr. 71a, 
Slangerup by

• at løbende drift primært finansieres ved tilskud fra Slangerup kommune
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Af forslag til driftsoverenskomst fremgår det blandt andet:

• at byrådet afsætter et årligt rammebeløb til dækning af Den Gamle Smedjes drift

• at bygningerne er omfattet af den for Slangerup Kommune gældende ordning vedrørende 
overordnet bygningsvedligeholdelse

E  Forslag til vedtægt og 
El driftsoverenskomst fremsendes.

Forvaltningen kan i øvrigt oplyse, at såvel vedtægt som driftsoverenskomst bygger på de 
samme forudsætninger - der gælder for Aktivitetshusets overgang til selvejende virksomhed.

Forslag til beslutning:
at udvalget tager stilling til forslaget.

Borger og Virksomhedsudvalget den 14. september 1999
I fondsvedtægtens § 6 præciseres omkring bestyrelsesvalg. I driftsoverenskomstens § 2 
tilføjes efter drift ”og vedligeholdelse’'. § 3 udgår og i § 6 ændres ”er” til ”kan” vedr. teknisk 
rådgivning. Revideret forslag sendes til udtalelse i Historisk forening.

101. Ansøgning fra Historisk Forening om internettilslutning.
13.12.00A08 F4419 
pech

Indledning
Historisk Forening ansøger om at få stillet en internetforbindelse og en E-mail adresse til 
rådighed for foreningen via opkobling på Slangerup Kommunes netværk.

Sagsfremstilling
Ansøgningen er begrundet i, at Historisk Forening oplever, at meget af det materiale, der skal 
bruges for at service re kommunens borgere, er udlagt på i nterne tt et.

Ledergruppen har drøftet ansøgningen og indstiller, at udvalget tager principiel stilling til 
ansøgningen - herunder muligheder for lignende ansøgninger fra andre foreninger/kredse.

Forvaltningen kan oplyse, at såfremt der igen ansættes en arkivleder, vil det være naturligt, at 
lokalarkivet opkobles til kommunen i lighed med andre kommunale virksomheder.
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Økonomi
Opkobling på kommunens net beløber sig til ca. kr. 3.000 med en forventet årlig driftsudgift 
påkr. 1.500-2.000.

Forslag til beslutning:
udvalget bedes tage stilling til ansøgningen

Borger og Virksomhedsudvalget den 14. september 1999
Afslag, da det vil kunne danne præcedens for andre foreninger/kredse.

102. Fleksibel normering på Sundhedscentret.
81.01.03G01 F 4204 
pech

Indledning
Sundhedscentret søger om at fa fleksibel normering for "udekørende" aftenpersonale. 

Sagsfremstilling
Byrådet har tidligere godkendt fleksibel normering for "udekørende" dagpersonale med 
eventuel merfmansiering inden for udvalgets budgetramme.

En lignende ordning ønskes i aftenvagten (15-23) for udførelsen af den nødvendige sygepleje, 
personlige pleje og omsorgsopgaver.

Hovedparten af opgaverne i aftenvagten er planlagte - dog med en mindre del af akutte 
opgaver hos borgere med behov herfor. Problemet er imidlertid, at antallet af visiterede timer 
varierer betydeligt kvartalsvis - hvorfor der er behov for en fleksibel normering i aftenvagten, 
hvis medarbejderne reelt skal udføre de opgaver, borgerne er visiteret til.

Notat "Fleksibel normering” v/Bente Sørensen er indlagt.

Der foreslås derfor følgende:

- at den nuværende visitationspraksis til aftenhjælp fastholdes i overensstemmelse med 
ydelsesbeskrivelserne for personlig pieje, omsorg og tryghedsbesøg

- at det med den givne basistimenormering til eksterne distrikter forudsættes, at der kan 
ydes op til 76,5 konfrontationstimer inkl. transport pr. uge

- at der, såfremt visitationen overstiger basistimenormeringen, sker tilpasning i ‘ 
pleje/omsorgstimerne til eksterne distrikter på grundlag af et kvartals gennemsnitligt 
visiterede timer i aftenvagten (foretages ved at sammenlægge det daglige antal visiterede 
timer og dividere antallet med antallet af dage i kvartalet)
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- at tilpasningen sker efter afvigelse fra basistimenormeringen på +14 timer ugentlig incl 
transport

- at der ved visitation af mere end 90 timer ugentlig incl. transport udløses tilpasning i 
nettonormeringen med én 6- timers medarbejder ugens 7 dage.

Økonomi
Eventuel merfinansiering i budgetåret foretages inden for udvalgets budgetramme.

Forslag til beslutning:
at udvalget godkender forslaget

Borger og Virksomhedsudvalget den 14. september 1999 
Godkendt med finansiering indenfor ældreområdet.

103. Økonomisk tilskud til Ældrerådets arbejde
16 09049 F284B 
pech

Indledning
Ved det sidste koordinerende fællesrådsmøde fremsatte Ældrerådet ønsket om at fa deres 
økonomiske tilskud forhøjet.

Sagsfremstilling
Ældrerådet har i 1999 faet tildelt kr. 12.000, der skal dække udgifterne til deres arbejde - 
herunder kursusvirksomhed.

Forslag til beslutning:
at udvalget forhøjer Ældrerådets økonomiske tilskud.

Borger og Virksomhedsudvalget den 14. september 1999
Økonomisk tilskud til ældrerådet forhøjes til 15.000,- kr.

104. Ansøgning om at udvide målgruppen for "Pensionister på farten”
16.00.08A16 F2504 
loha
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Indledning
Forvaltningen har modtaget en henvendelse fra ansvarshavende redaktør på bladet 
"Pensionister på farten”, der ønsker, at bladet udsendes til borgere over 60 år - og ikke kun 
som i dag - til borgere over 67 år.
Udvalget behandlede en lignende henvendelse på mødet d. 10. marts 1998. Udvalget 
besluttede dengang, at målgruppen for bladet fortsat skulle være borgere over 67 år. Øvrige 
borgere kan hente bladet gratis på biblioteket og i Aktivitetshuset.

Sagsfremstilling
Det samlede årlige budget er på i alt 38.000 kr. til udgivelse af ”Pensionister på farten”. 
Bladet udkommer 4 gange årligt, og det udsendes til alle borgere over 67 år samt til alle 
førtidspensionister. Oplaget er på i alt 1.000 blade.

Hvis målgruppen udvides til de over 60- årige, vil det betyde, at der skal trykkes og udsendes 
ca. 425 blade mere.
Adresselabels til de over 67- årige udskrives af sikringsafdelingen, men for gruppen mellem 
60 og 67 år vil det være nødvendigt at fa udskrevet labels fra Kommunedata.

Økonomi
Udgiften til porto, trykning af ekstra blade samt labels vil beløbe sit til ca. 13.800 kr. pr. år. 

På kontoén for øvrige kulturelle formål resterer der for indeværende år ca. 93.191,- kr.

Forslag til beslutning
Den nuværende målgruppe fastholdes.

Der henvises til udvalgets beslutning fra mødet d. 10.3.98, hvor det hedder: "Pensionister på 
farten” kan afhentes gratis på biblioteket samt i Aktivitetshuset. Udvalget kan anbefale, at 
Ældrerådet iværksætter og administrerer en udsendelsesordning mod brugerbetaling”.

Borger og Virksomhedsudvalget den 14, september 1999
Forslag til beslutning godkendt.

105. Brugerundersøgelse af ældreplejen
16.08.0OPO5 F4355 
loha
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Indledning
Borger og Virksomhedsudvalget besluttede på mødet d. 9. februar 1999, at der skulle 
gennemføres en brugerundersøgelse af ældreplejen i Slangerup Kommune.

Sagsfremstilling
Forvaltningen har i samarbejde med sundhedscentret udarbejdet forslag til spørgeskema. 
Spørgeskemaet tænkes udsendt til samtlige brugere af såvel praktisk hjælp som personlig 
pleje og omsorg. Spørgeskemaet er på et møde d. 8.9.99 drøftet med Ældrerådet. 
Kommentarerne fra Ældrerådet er indarbejdet i spørgeskemaet. Ældrerådets kommentarer er

indlagt som elektronisk bilag 1 "Bruge runder søgel se af ældreplejen”.

Spørgeskemaerne vil blive udsendt medio september, med svarfrist ultimo september. De 
kvalitative interviews vil blive foretaget i løbet af oktober måned.

Spørgeskemaet er indlagt som elektronisk bilag nr 2 ” Brugerundersøgelse af ældreplejen”. 

Forslag til beslutning
Udvalget godkender spørgeskemaet til udsendelse

Borger og Virksomhedsudvalget den 14. september 1999
Godkendt med indarbejdelse af ændringsforslag fra Samarbejdsudvalget i pleje og 
omsorgsvirksomheden.

106. Klage over afslag på hjælpemiddel efter Servicelovens § 97.
83.33K02 F4421 
vima

Indledning
En borger klager over afslag på ansøgning om ortopædisk fodtøj efter Servicelovens § 97, stk. 
4.

Sagsfremstilling
Det drejer sig om en 35-årig tjener, der søger om ortopædisk hånd syet fodtøj efter at have 
konsulteret Ortopædisk Klinik i Hillerød.

Forvaltningen indhenter efterfølgende journaloplysninger hos Ortopædisk Klinik, som 
forelægges Slangerup Kommunes lægekonsulent.
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Da diagnosen er en meget bred og kort fod med knyst, der evt. kan opereres, finder 
lægekonsulent og forvaltning ikke, at der er lovgrundlag for at bevilge ortopædisk fodtøj, og 
giver afslag med denne begrundelse.

Økonomi
1 par håndsyede sko koster mellem kr. 8.000 -  10.000 pr. par.

Borgeren vil ved bevilling herefter være berettiget til fodtøj med udskiftning ca. hver 18. 
måned.

Egenbetaling for borger udgør kr. 530,- pr. par.

Vurdering
Det er forvaltningens vurdering, at afslaget bør fastholdes, da borgeren altid har haft det 
pågældende handicap med foden. En evt. operation kan afklare, om det er muligt at benytte 
almindeligt fabriksfremstillet ortopædisk fodtøj med tilretning.

Forslag til beslutning
at udvalget tager stilling til klagen

Borger og Virksomhedsudvalget den 14. september 1999
Afslag fastholdes.

107. Afgørelse fra Det Sociale Nævn om lønkompensation ifølge § 29 i lov 
om Social Service.
Jyfr

Indledning
Det Sociale Nævn har den 6. august 1999 givet en borger medhold i klage over Slangerup 
Kommunes afslag på ansøgning om fuld lønkompensation. Slangerup Kommune har bevilget 
lønkompensation 17 timer om ugen.

Sagsfremstilling
En mor med to børn med muskelsvind har for anden gang appelleret Slangerup Kommunes 
afgørelse om lønkompensation 17 timer om ugen. Første gang fik Slangerup Kommune 
medhold i afgørelsen om 17 timers lønkompensation.

Begrundelsen for Slangerup Kommunes afgørelse er

- at børnene er på institution daglig
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- at Slangenap Kommune har bevilget al den hjælp, der er behov for, både i form af 
aflastning, pædagogisk hjælp og praktisk hjælp

- at det ikke er mest hensigtsmæssigt at barnet passes i hjemmet af moderen af hensyn til 
børnenes personlige og sociale udvikling

- at det er væsentligt at bevare moderens tilknytning til arbejdsmarkedet

Det Sociale Nævn giver borgeren medhold i at Slangerup Kommune skal bevilge fuld 
lønkompensation fra 1.2.99 foreløbig for et år. Nævnet lægger vægt på at Rigshospitalet i 
skrivelse af 15. januar oplyser, at man mener, at barnet er blevet mere sygt, og at det er bedst, 
at moderen passer barnet i hjemmet.

Økonomi
Bevilling af fuld lønkompensation bliver næppe dyrere end bevilling af den løbende praktiske 
og pædagogiske hjælp og støtte, der ville være behov for.

Vurdering
Det er Borgerserviceforvaltningens vurdering, at det er bedst for familien, at Slangerup 
Kommune tager afgørelsen til efterretning.

Forslag til beslutning
Afgørelsen fra Det Sociale Nævn tages til efterretning

Borger og Virksomhedsudvalget den 14. september 1999
Taget til efterretning.
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Punkt 108 tilføjet dagsordenen den 14.09*99 k l  11.00

108 Ansøgning om tilskud til udskiftning af tag på klubhus for Slangerup 
Petanque Club.
00.01 0  49t~99 F4342 
bekr

Sagsfremstilling
Forvaltningen har modtaget en ansøgning fra Slangerup Petanque Club om økonomisk 
tilskud. Klubben har opstillet en pavillon ved Slangerup Idrætsanlæg til klubhus. Taget på 
pavillonen er i så dårlig stand, at en udskiftning er nødvendig. Kredsen har indhentet tilbud 
på et nyt tag -  der incl. moms beløber sig til ca. 21.000 kr.

Økonomi
På kontoen for øvrige kulturelle formål resterer der for indeværende år ca. kr. 93.000.

Forslag til beslutning
Udvalget bedes tage stilling til ansøgningen.

Borger og Virksomhedsudvalget den 14. september 1999
Godkendt med kr. 7.500,-

Meddelelser til pressen
Minus punkt 106 og 107.

Eventuelt

Mødet slut kl.: 18.40
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1 hllp:/Avww.danmark.dk/hr/owa/danniark.dk?obiekt=989973&interval=41-60

2 hltp:/Avw\v.danmark.dk/hr/o\va/damnark.dk?obiekt=989976&interval=l-20

3 httt):/Avww.danmark.dk/hr/owa/danmark.dk?obickt=989994

Dagsordenen er klargjort den 9. september 1999

http://www.danmark.dk/hr/o/va/danmark.dk?obiekt=989973&interval=41-60
http://www.danmark.dk/hr/o/va/daninark.dk?obiekt=989976&interval=l-20

